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W okresie sprawozdawczym odbyto siq siedemnaicie posiedzeri Komisji Rewizyjnej. Komisja 
rozpatrzyta dziesiqC skarg, kt6re wptynqty do Komisji w okresie od stycznia do grudnia 2015 
r. Szeid postqpowari skargowych zakoriczono projektami uchwat, skierowanymi pod obrady 
Rady Miejskiej. W kwestii skarg, dotyczqcych sporow lokatorskich oraz wzajemnych rozliczeri 
miqdzy mieszkaricami, a takie roszczen lokatorow mieszkari gminnych, komisja uznata siq za 
niewtaiciwq do rozpatrzenia spraw, regulowanych przepisami kodeksu cywilnego, sugerujqc 
skariqcym rozstrzygniqcia sporow w sqdzie. Dwie skargi, ktore wptynqty w roku 2015 sq 
obecnie rozpatrywane przez Komisjq. 
Zgodnie z planem pracy i statutowym obowiqzkiem, komisja opiniowata wykonanie budietu 
miasta za rok 2014 i wnioskowa+a o udzielenie absolutorium Burmistrzowi za ubiegty rok 
budietowy, a takie dokonata analizy wykonania budietu miasta za pierwsze potrocze 2015 
r. Jednoczeinie, zgodnie z planem pracy, realizowano dziatania oceniajqco-kontrolne, w 
szczegolnoici ocene dotychczasowych ustaleri prawa miejscowego w zakresie planowania 
zagospodarowania przestrzennego, a takie planowania strategicznego. Komisja przy 
wspotudziale pracownikow Urzqdu Miejskiego analizowata takie realizacjq projektow 
wspotfinansowanych z programow Unii Europejskiej, w tym w szczegolnoici proces 
rewitalizacji gminy Miejskiej Ktodzko. 
W zakresie planowania strategicznego Komisja podjqta szereg wnioskow, dotyczqcych 
planowania dtugoletniego, a w szczegolnoici realizacji i ewaluacji programow wieloletnich 
dotyczqcych statutowych zadan gminy, jak rdwniei moiliwoSci pozyskania irodkow unijnych, 
jak i resortowych oraz irodkow bqdqcych w dyspozycji Regionu Dolnoilqskiego. tqcznie 
Komisja skierowata do Burmistrza Miasta Ktodzka 15 wnioskow, na ktore organ wykonawcy 
udzielit odpowiedzi. 

Komisja wykonata uchwatg V111/45/2015 Rady Miejskiej w Ktodzku z dnia 26 marca 2015 r. 
zlecajqcq: 
1. Kontrole problemowq w zakresie realizacji iwiadczenia ustug przez Zaktad Administracji 
Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej Ktodzko Sp. z 0.0. na korzystanie z krytej plywalni 
w ramach zajeC z wychowania fizycznego dla uczniow szkot prowadzonych przez gminq 
miejskq Ktodzko w r. 2014. W sprawie tej podjqto analizq frekwencji, jej rozktadu, analizq 
wysokoici optat obciqiajqcych gminq w stosunku do wykorzystanych przez szkoty wstqpow 
na ptywalniq. Wnioski oraz zalecenia sformutowane w protokole z kontroli prowadzonej 
przez Komisjq skierowano do Przewodniczqcego Rady Miejskiej. 
2. Kontrolg struktury organizacyjnej i zatrudnienia w Ktodzkim Centrum Kultury Sportu i 
Rekreacji - protokot z kontroli wraz z zatwierdzonymi wnioskami, przekazany zostat przez 
Komisjq Przewodniczqcemu Rady Miejskiej do realizacji przez Radq i Burmistrza. 
Ponadto, na wniosek Burmistrza Miasta Ktodzka, Komisja spotkata sig z Prezesem i 
Zarzqdem Agencji Rozwoju Regionalnego w Nowej Rudzie i przedyskutowata przedstawionq 
podczas spotkania przez AGROREG S.A. propozycjq promocji gospodarczej Miasta Ktodzka za 
granicq. 
W ramach zatoionego planu pracy nie udato siq zrealizowaC czynnoici kontrolnych w 
zakresie kontroli realizacji zadari publicznych gminy miejskiej Ktodzko z zakresu edukacji 

publicznej, a takie kontroli realizacji zadari Gminy Miejskiej Ktodzko w zakresie 



upowszechniania kultury fizycznej i sportu oraz szkolnego wychowania fizycznego (wspolnie 

z Komisjq Zdrowia Pomocy Spoiecznej, Sportu i Turystyki). Nie wykonanie planu pracy wiqze 

siq ze znaczqcym obciqieniem Komisji naptywajqcymi skargami oraz dodatkowymi 

kontrolami zleconymi przez Wysokq Radq w marcu ub. roku. Komisja podejmie siq realizacji 

nie wykonanych kontroli, za zgodq Wysokiej Rady, w roku bieiqcym. 

NadmieniC naleiy, i i  Komisja nie dysponuje funduszami oraz ekspertami, a w roku 
sprawozdawczym peiny, siedmioosobowy sktad uzupetniony zostai dopier0 przez p. Radnq 

Elibiete ~ l e d i  w listopadzie. 

W toku dziajari kontrolnych i w roku 2015 Komisja uznaia nastepujqce zagadnienia za 
kluczowe w dalszej dziaialnojci samorzqdu miasta Kiodzka i gospodarce mieniem gminnym: 

1. Za podstawowy problem gminy miejskiej w dalszym ciqgu Komisja uznaje 
strukturalny kryzys finansow miasta, bqdrjcy pochodnq wielu czynnikow, a jego 
opanowanie jest kluczowym zadaniem dla dalszego rozwoju naszego samorzqdu. We 
wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Ktodzka za rok 2014 komisja 
wskazata, m.in. wieloletni nieuzasadniony, zdaniem Komisji, wzrost wydatkow 
biezqcych, nastqpujqcy kosztem wydatkow majqtkowych (w tym inwestycji), 
prowadzqcy do degradacji i dekapitalizacji majqtku trwaiego, systemowego 
zadiuzenia gminy i zwiqzanego z tym niezadowolenia spoiecznego, z powodu braku 
zaspokojenia podstawowych potrzeb mieszkaricow, np. potrzeb mieszkaniowych. W 
zwiqzku z tym, ze finansowanie ww. zadan z majqtkowych jest obecnie znacznie 
ograniczone, komisja widzi pilnq potrzebq dalszej redukcji niektorych wydatkow 
biezqcych oraz dalsze dziatania w celu wygospodarowania oszczqdnojci 
budietowych, kt6re powinny by6 przeznaczone na zadania majqtkowe. 

2. Osobnym problemem jest koniecznoik rewitalizacji i pilna potrzeba powiqkszenia 
zasobu mieszkaniowego naszego miasta. Za szczegolnie priorytetowe nalezy uznaC 
potrzeby mieszkaniowe osob ubiegajqcych siq o mieszkania socjalne, gminne do 
remontu, znajdujqcych siq w trudnej sytuacji finansowej i mieszkaniowej (budowa 
mieszkari socjalnych). lnnym zadaniem jest kwestia rozwazenia zasadnojci 
utrzymywania bonifikat przy sprzedazy mieszkan komunalnych, zwazywszy na 
dekapitalizujqcq siq substancjq mieszkaniowq, wymagajqcq natychmiastowych 
naktadow. Znikome kwoty zasilajqce budzet miasta z tytuiu sprzedaiy mieszkan 
gminnych nie pozwalajq na utrzymanie komunalnego zasobu mieszkaniowego, w 
szczegdlnofci mieszkari czynszowych. W zwiqzku z tym Komisja uwaza, iz  konieczne 
jest pilne rozwaienie zasadnoici udzielania obowiqzujqcych obecnie, znacznych 
rabatow na wykup mieszkari gminnych, w sytuacji postqpujqcej degradacji zasobu 
mieszkaniowego pozostajqcego we wiadaniu Miasta. 

3. W trakcie prowadzonych dziaiari kontrolnych Komisja stwierdziia, i i  konieczny jest 
icisty nadzor wiaicicielski Organu Wykonawczego gminy miejskiej nad majqtkiem i 
dziaialnojciq spotek komunalnych. 

4. Z uwagi na fakt, iz powtarzajqce siq roszczenia najemcow mieszkari gminnych z w 
stosunku do zarzqdzajqcego zasobem mieszkaniowym w imieniu gminy Burmistrza, 
w szczegolnoici w zakresie wzajemnych zobowiqzari miqdzy najemcq a wiaicicielem, 
nie nalezq do kompetencji Rady Miejskiej, a regulowane sq normami prawa 
cywilnego, Komisja bqdzie traktowak tego typu wystqpienia jako nie speiniajqce 



wymogow formalnych i nie podlegajqcych rozpatrzeniu w trybie skargowym przez 
Radq Miejskq na podstawie przepisow kodeksu postqpowania administracyjnego. 
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